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سیاست 4
ایرنا- وزیر امور خارجه روسیه که به ترکیه سفر کرده است، گفت: روسیه، ایران و ترکیه با همکاری یکدیگر توانستند بر تروریسم در سوریه پیروز شوند و تحولی اساسی 
در این کشور بحران زده ایجاد کنند. سرگئی لاوروف دیروز در آنکارا خاطرنشان کرد: هر سه کشور در برخی مسائل رویکردهای متفاوتی در خصوص سوریه داشتند، 

اما با پیروی از عقلانیت مسائل مشخصی را حل کردند و در مبارزه علیه تروریسم با یکدیگر همکاری خوبی داشتند که نتیجه آن قلع و قمع داعش در سوریه شد.

 لاوروف: با ترکیه و ایران تروریسم 
را در سوریه نابود کردیم 

چهار شنبه 24 مرداد1397 .3 ذی الحجه  1439.شماره 19892

...ویژه های خراسان
برنامه ریزی ایران برای جنگ تجاری چین 

با آمریکا

یک مقام مسئول اقتصادی در نامه ای به تــعــدادی از 
دستگاه های دولتی و نهادهای بخش خصوصی با تشریح 
فهرست 545 قلم کالای آمریکایی که از جولای امسال، 
مشمول 25 درصــد افزایش تعرفه واردات به چین می 
شوند، متذکر شده با توجه به تاثیرات احتمالی که این 
بالارفتن تعرفه ها می تواند بر افزایش صادرات کشورمان 
به چین داشته باشد، ضروری است در مواردی که امکان 
عملی و قانونی صادرات وجود داشته باشد، برای پیگیری 

آن اقدام شود.

هشدار به مدیران درباره انتقال چک های 
دولتی به بانک

بر اساس بخشنامه یک مدیر مهم اقتصادی به تعدادی از 
سازمان ها و ادارات دولتی، با اشاره به وصول گزارش هایی 
مبنی بر ضرورت افزایش دقت در صدور و انتقال اسناد 
بهادار توسط کارکنان امور مالی دستگاه ها، از مخاطبان 
خواسته شده است، علاوه بر آن که چک های صادر شده 
منحصرا در وجه شماره حساب اشخاص ذی نفع صادر 
شود، در عین حال، این چک ها از طریق کارکنان مورد 
وثوق به بانک تحویل ، رسید واریز حتما دریافت و مدارک 

مربوط، ضمیمه اسناد صادر شده شود.       

نــادر قاضی پور نماینده مجلس شــورای اسلامی 
در پاسخ به این سوال که »فرزندت کجاست«، بیان 
کــرد: یکی از فــرزنــدان پسرش دانشجوی دانشگاه 
علوم پزشکی است که در بیمارستان کار می کند. 

پسر دیگر وی که دانشجوی دام 
ارومیه  آزاد  دانشگاه  پزشکی 

است، گوسفند دارد و به کار 
چوپانی مشغول است. 

/ایلنا

سیاسی اصلاح طلب تأکید کرد: جـــواد امـــام فعال 
سخن معاون اول رئیس جمهور در خصوص ترمیم رابطه 

درخواست جامعه و اصلاح طلبان با حاکمیت بازتاب 
نیاز کشور بوده که در مقطع 

ــیــش از پیش  کــنــونــی ب
ملی  انسجام  نیازمند 
برای مقابله با تهدیدات 

خارجی است. /ایلنا

نهاد حجت الاســلام  رئــیــس  محمدیان  محمد 
نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه ها با تأکید 

بر این که مــردم ما تا امــروز بار انقلاب را 
به خوبی بر دوش کشیده اند، 

ــروز زمــــان آن  ــ ــت: امـ ــف گ
ــه ایــن  ــده اســـت ک ــی رس

بــار بــر دوش شما 
ــان قـــرار  ــ ــوان ــ ج

گیرد. /فارس

چهره ها و گفته ها

هنوز سوال نمایندگان از رئیس جمهور انجام نشده، 
حواشی آن آغاز شده است؛ از یک سو نمایندگان 
اصلاح طلب آن را غیرسازنده می دانند و از سویی 
دیگر دفتر رئیس جمهور درباره اظهارات اخیر واعظی 
درخصوص مجلس اطلاعیه ای صادر کرد. دو روز 
پیش نقل قولی از محمود واعظی رئیس دفتر رئیس 
جمهوری در برخی رسانه ها مبنی براین که »ما حساب 
آقای علی لاریجانی را از مجلس جدا می دانیم «منتشر 
شد که در توضیحات ریاست جمهوری آمده است: 
اصل کلام رئیس دفتر رئیس جمهوری در پاسخ به 
این سوال خبرنگار که برخی محتوا و لحن نامه رئیس 
جمهوری به رئیس مجلس را تهدیدآمیز تلقی کرده 
انــد، این بــوده اســت: »ایــن موضوع درســت نیست. 
آقای رئیس جمهور در نامه به آقای لاریجانی اعلام 
کردند که طبق قانون در زمان مقرر در مجلس حاضر 
خواهند شد و به این خواسته برخی نمایندگان احترام 
خواهند گذاشت. ما حساب یک گروه معدود و اقلیت 
در مجلس را از کلیت آن جدا می دانیم.« همزمان 
امیری معاون پارلمانی رئیس جمهور در گفت و گو با 
مهر با بیان این که نباید نوع ادبیات و واژگانی که سوال 
کننده ها در مجلس استفاده می کنند به نحوی باشد 

که ایجاد اختلاف کند، افزود: پاسخ های آقای رئیس 
جمهور متناسب با واژگان و ادبیاتی خواهد بود که 
سوال کنندگان استفاده خواهند کرد و فضایی است 
که در مجلس شکل می گیرد. وقتی سوالی مطرح 
می شود، رئیس جمهور حق قانونی دارد که از خود و 
عملکرد دولت اش دفاع کند. علیرضا رحیمی عضو 
هیئت رئیسه مجلس هم با بیان این که فضای سوال 
از رئیس جمهوری برجسته سازی ناکارآمدی دولت 
است، افزود: اگر ابزارهای نظارتی مجلس شورای 
اسلامی به درستی استفاده نشود، کارآمدی آن را 
زیرسوال خواهد برد. وی تأکید کرد: اکثر اعضای 
فراکسیون امید ضرورتی برای طرح سوال از رئیس 
جمهوری در این شرایط نمی بینند. در عین حال 
مازنی دیگر عضو فراکسیون امید تأکید کرد: مردم 
منتظرند رئیس جمهور مسائل پشت و روی پرده را در 
مجلس بگوید. وی حتی از رئیس جمهور خواست که 
به صورت سرزده هم به مجلس بیاید و منتظر سوال 
نمایندگان نماند. وی تاکید کرد: ملت از رئیس جمهور 
انتظار دارد در پاسخ به سوالات در قد و قامت رئیس 
دولت سخن بگوید و مسائل و مشکلات پشت و روی 

پرده را بازگو و نمایندگان را قانع کند.

دفتر واعظی اظهارات منسوب به او درباره لاریجانی را 
تکذیب و اصلاح کرد 

امیری: پاسخ های رئیس جمهور در مجلس متناسب با واژگان و ادبیات 
سوال کنندگان خواهد بود 

ــاره جلسه استیضاح وزیــر کار و  نایب رئیس مجلس با اش
برخی اتهام ها و ادعاهایی که در این جلسه برگزار شد، با 
تاکید بر این که »این بگم بگم ها جامعه را خراب می کند و 
باعث التهاب می شود« گفت: »من بارها گفته ام که از کجا 
آمده ام، فعالیت ام چگونه بوده است و چه کسی هستم. حتی 
به خبرنگاران گفتم که از خانه و زندگی من و بستگان درجه 
یکم گزارش تهیه کنند که آن ها چه کاری انجام می دهند 
و وضعیت زندگی آن ها چگونه است. اما افرادی که آن روز 
به من تهمت زدنــد، اگر جرئت دارنــد همین کار را درباره 
زندگی خودشان هم انجام دهند. از وضعیت زندگی فرزند 
خود یا از فیش حقوقی خودشان و میزان درآمدشان عکس 
تهیه کنند و آن را در اختیار خبرنگاران بگذارند.« اشاره 
مسعود پزشکیان به جلسه چهارشنبه هفته گذشته مجلس 
است که به دلیل حواشی آن و بیان برخی اتهامات به جلسه 
»استیضاح اخلاق« معروف شد و با »یک شنبه سیاه« مجلس 
در سال 90مقایسه می شود. به گزارش ایلنا پزشکیان ادامه 
داد: من به عنوان یک فرد مسئول هیچ باکی از این ندارم که 
میزان درآمد و نحوه زندگی خودم و فرزندانم را همه مردم 
بدانند اما آیا آن فردی که تهمت زده حاضر است این کار را 
انجام دهد؟ من همین جا می گویم اگر بچه های آن ها از 
ما بیشتر نداشته باشند، مطمئنا کمتر ندارند. نایب رئیس 
مجلس ادامــه داد: من بارها گفته ام پولی که پزشکان در 
می آورند منطقی نیست. کدام شخص درباره صنف خود این 
طور حرف می زند؟ من بارها اعلام کردم که من به عنوان یک 
پزشک حقوق می گیرم و زیاد است. چون این را باور دارم که 

امروز خیلی ها به نان شب خودشان محتاج هستند. همه 
باید حداقل ها را داشته باشند و اگر هم کسی بیشتر داشت، 
مالیات آن را بپردازد. نماینده مردم تبریز در مجلس شورای 
اسلامی با بیان این که اگر پشت تریبون بگویند دختر تو 
چکاره است و چه فعالیتی می کند، هیچ ربطی با آن شخص 
ندارد، افزود: اگر دختر من خلاف می کند چرا با آن برخورد 
نمی کنند؟ اگر نه به شما ربطی نــدارد که از پشت تریبون 
درباره زندگی دختر من حرفی بزنید. وی گفت: بعد از 25 
سال جراحی قلب، دختر من در زیرزمین زندگی می کند 
اما خوشحال است. من هم به دخترم و پسرم افتخار می کنم 
که سالم زندگی می کنند و هیچ گونه شبهه ای در زندگی آن 
ها وجود ندارد. نایب رئیس مجلس همچنین گفت: ما وقتی 
پرچم آمریکا را آتش می زنیم و »F.A.T.F« را رد می کنیم، 
باید بپذیریم که با آمریکا رودررو خواهیم شد. پس باید خود 

را آماده کنیم. 

با انتقاد از اتفاقات جلسه استیضاح وزیر کار در بهارستان 

پزشکیان: بگم بگم ها جامعه را خراب می کند 

عضو شورای مرکزی جبهه مردمی نیروهای 
انقلاب اسلامی، آخرین برنامه ها و فعالیت های 
جبهه مردمی را تشریح کرد. به گزارش تسنیم، 
مهدی چمران با بیان این که جلسات جبهه 
مردمی به طور منظم در حال برگزاری است، 
ــورای مرکزی جبهه  تصریح کــرد: اعضای ش
مردمی، در حــال بررسی چگونگی ورود به 
انتخابات مجلس هستند و ما در ایــن زمینه 
تلاش داریم نظر نیروها و گروه های انقلابی را 

لحاظ کنیم. 
عضو شورای مرکزی جبهه مردمی نیروهای 
انقلاب اسلامی همچنین گفت: کمیته های 
مختلفی در جبهه مردمی فعال هستند که همه 
آن ها به صورت منظم و برنامه ریزی شده جلسات 

خود را برگزار می کنند. چمران ادامه داد: جبهه 
مردمی ارتباط خود را با آقای رئیسی یا آقای 
قالیباف قطع نکرده است و هر زمان که لازم و 
صلاح باشد، می توانیم از نظرات آن ها برای 
پیشبرد برنامه های جبهه مردمی استفاده کنیم. 
ما در انتخابات گذشته موفقیت های بزرگی 
ــردن نیروهای انقلابی  داشتیم که متحد ک

ازجمله آن ها بود. 
وی با بیان این که  هیچ اختلافی در جبهه مردمی 
و نیروهای این جبهه وجود ندارد،افزود: طبیعی 
است که دوستان ما همه یک نظر و نگاه درباره 
آیــنــده نداشته باشند امــا مهم ایــن اســت که 
نیروهای انقلابی برای رسیدن به یک نظر واحد 

درحال تلاش هستند.

میرسلیم: به جمنا تذکر دادیم	 
همچنین مصطفی میرسلیم رئیس شورای 
مرکزی حزب مؤتلفه اسلامی طی مصاحبه 
با خبرآنلاین برفعالیت های جبهه مردمی 
نیروهای انقلاب تأکید کرد: ما به آن ها تذکر 

دادیــم روشی که در جمنا به کار گرفته می 
شود روشی نیست که مناسب تشکل های 
سیاسی باشد. اگــر تجربیاتی را که ما در 
حزب داشتیم، استفاده می کردند با نواقص 
کمتری مواجه می شدند که امیدواریم این 
اصلاحات را در آینده در دستور کــار خود 

قرار بدهند.

نو اصولگرایی 	  از  اگــر منظور  حبیبی: 
این  ــت،  اس اصولگرایان  روش  در  تغییر 

موضوع قابل پذیرش است
موتلفه  حــزب  دبیرکل  حبیبی  نبی  محمد 
اسلامی هم در گفت و گویی دیگر دربــاره 
موضوع نواصولگرایی گفت: قالیباف تاکنون 

هیچ تعریفی درباره نو اصولگرایی ارائه نکرده 
است تا این موضوع قابل بحث و بررسی باشد. 
دبیرکل حزب موتلفه اسلامی با بیان این 
ــاره نو  که قالیباف خود باید به ســوالات درب
اصولگرایی پاسخ دهد،افزود: اگر منظور از نو 
اصولگرایی تغییر در مبانی این جریان است، 
با صراحت می گویم بنیان های اصولگرایی 
هیچ گاه تغییرنمی یابد. وی با بیان این که در 
هیچ محفلی بحث نواصولگرایی مطرح نشده 
است، ادامه داد: اگر منظور از نو اصولگرایی 
تغییر در روش اصولگرایان است، این موضوع 
قابل پذیرش است، چراکه روش ها دایم در 
حال تغییر هستند اما نو اصولگرایی درباره 

مبانی را کاملا رد می کنم.

توضیحات عضو شورای مرکزی جمنا از آخرین وضعیت این جبهه 

چمران: جبهه مردمی ارتباط خود را با رئیسی و قالیباف قطع نکرده است 

...آن سوی سیاست
  هادی محمدی 

info@khorasannews.com

لزوم توجیه نخبگان در نقاط عطف سیاست 
خارجی 

ــدازه چندین سال در خصوص   در این چند روز شاید به ان
دریای خزر و رژیم حقوقی آن مطلب، یادداشت و توضیح از 
سوی رسانه های داخلی و خارجی، وزارت خارجه و استادان 
و شخصیت های موثر کشور منتشر شد. اما یک نکته مغفول 
ماند و آن هم مشکل همیشگی یعنی یک هماهنگی در موضع 
گیری میان رسانه ها، مسئولان و نخبگان موثر جامعه بود. در 
روزی که علی القاعده و بر اساس متن مناسب کنوانسیون، 
همگی باید راضی باشیم که بعد از سه دهه، تکلیف بسیاری 
از مسائل پیچیده و مهم در دریای خزر به صورت قانونی و 
دیپلماتیک حل و فصل می شود و مهم ترین موضوع نیز که 
تقسیم دریاست بدون از دست دادن ذره ای از حق ملت ایران، 
به آینده موکول شده است، اما فضای رسانه های مجازی 
به سمتی رفت که گویا رئیس جمهور کشورمان در حال 
امضای سندی ننگین است تا جایی که یکی از نمایندگان پر 
سروصدای مجلس هم آن را به ترکمنچای شبیه دانست و 
حرف از درصدهای موهوم برای تقسیم خزر به میان آورد. 
اگرچه حق این بود که همه استادان و شخصیت هایی که 
بــدون اطــلاع از مفاد کنوانسیون در این خصوص مطلب 
نوشتند و ذهن جامعه را در چنین موضوع مهمی که به تمامیت 
ارضی کشور بستگی دارد مشوش کردند، قبل از اظهارنظر، 
تماس های لازم را با مراجع ذی صلاح برای اطلاع از مفاد 
کنوانسیون می گرفتند. البته نمی توان از ضعف دستگاه 
های مسئول در تدوین کنوانسیون به خصوص وزارت خارجه 
هم در اطلاع رسانی به موقع و صحیح به راحتی عبور کرد. 
این وزارتخانه اگرچه به درستی و به موقع برای خبرنگاران 
در فاصله چهار روز تا امضای کنوانسیون جلسه توجیهی 
گذاشت و انصافا رسانه های رسمی نیز در این زمینه نقش 
خود را به خوبی ایفا کردند، اما به نظر می رسد چنین جلسه 
ای برای نمایندگان مجلس و استادان دانشگاه نیز ضروری 
بود و اظهارنظرهای آن ها که اتفاقا علت اصلی پریشانی اذهان 
عمومی شد، ریشه در بی اطلاعی آن ها داشت. حداقل می شد 
در یک یا دو روز باقی مانده به نشست سران با حضور در جلسه 
غیرعلنی مجلس یا مراکز دانشگاهی، با نمایندگان مردم و 
استادان متخصص در امور خزر که تعداد زیادی هم نیستند، 
به اطلاع رسانی و توجیه آن ها پرداخت و اگر منع سیاسی و 
دیپلماتیک وجود نداشت، در رسانه های جمعی برای عموم 
مردم نیز ابهام زدایی صورت می گرفت تا افکار عمومی که 
متاسفانه به دلیل مسائل اقتصادی در فضای بی اعتمادی 
شدیدی به سر می برد، تلقی خیانت از خدمت گزاران خود 
نداشته باشد. روزهای آینده بار دیگر یک نقطه عطف سیاست 
خارجی برای ایران در راه است و نتایج مثبت یا منفی مذاکرات 
برجامی با اروپا و 1+4 نیز مشخص می شود. بنده به عنوان 
یک عضو کوچک جامعه رسانه ای کشور امیدوارم این تجربه 
اخیر درس خوبی برایمان باشد برای این که در آینده  پخته تر 
عمل کنیم و اجازه سوء استفاده از منافع ملت ایران را از عناصر 

دشمن و رسانه های معاند بگیریم.


